
 

Geachte voorzitter, leden van de raad en aanwezigen, 

Vandaag staan we hier om terug te blikken op de afgelopen periode en vooruit te 
kijken naar wat ons te wachten staat. Voor D66 Oldambt is de balans tussen natuur, 
mens en economie essentieel, dat heb ik afgelopen periode niet onder stoel of 
banken geschoven. Deze balans vormt de kern van onze politieke visie.  

De afgelopen twee jaar zijn belangrijke stappen gezet om de ambities uit het college-
akkoord te realiseren. We hebben ons als gemeente ingezet voor de cultuurnota, 
maar ook veel voor preventie, zowel binnen de Wet Maatschappelijke Ondersteuning 
(WMO) als op scholen. Er is eindelijk duidelijk beleid op sport, waardoor er ook 
vooruit gekeken kan worden. Er wordt met de clubs gesproken in plaats van over de 
sportclubs. Hier heeft D66 zich het afgelopen jaar hard voor heeft gemaakt.  

Een ander mooie ambitie die binnenkort wordt waargemaakt is de aanpak van de 
Blauwe Roos, waardoor de doorstroom aanzienlijk wordt verbeterd. Daarnaast wordt 
ook het oude ziekenhuis gesloopt en komen hier woningen en detailhandel voor 
terug. Binnenkort wordt ook gestart met de ontwikkeling van de binnenstad. We zijn 
blij dat het marktplein ook bij deze plannen is getrokken. Dit zijn mooie plannen die 
D66 Oldambt vol enthousiasme ondersteunt. Inspirerend vind ik de binnenstad van 
Groningen, maar ook iets verder weg van Maastricht. Steden waarin er een mooie 
balans is gevonden tussen winkels, horeca, wonen en groen. Niet alleen een 
plantenbak hier en daar, maar bomen die de grote markt versieren en overal kleine 
perkjes en groene gevelbekleding in de vorm van druivenranken, kamperfoelie en 
blauweregen. Graag zien we dat ook groen meegenomen wordt in de aankleding van 
de binnenstad van Winschoten.   

En nu ik het heb over groen, wil ik graag iets inbrengen. Want als ik het 
coalitieakkoord "Zaaien en Oogsten" teruglees, vraag ik me toch af wat er is gebeurd 
met het kopje "Klimaat en Verduurzaming". In de kadernota kunnen we hier praktisch 
niets over terugvinden. Terwijl er in het coalitie-akkoord toch grote ambities stonden, 
zoals een CO2-neutrale en klimaatbestendige gemeente in 2050. Het opstellen van 
een klimaatbeleidsplan was het doel, maar in de kadernota lezen we enkel over het 
onderhoudsniveau van groen in Oldambt. 

Waar is de visie op klimaat en verduurzaming gebleven? We worden niet CO2-
neutraal door enkel mee te doen met het NK tegeltje wippen. D66 Oldambt wil 
proactief beleid zien en verwacht in 2025 een concreet klimaatbeleidsplan, zoals ook 
opgeschreven in het coalitie-akkoord. Nu is het moment om te zaaien op dit thema, 
anders is het straks te droog of te nat om te oogsten. Aansluiting bij het Schone 
Lucht Akkoord zou wat ons betreft onderdeel kunnen zijn van dit plan. We zien graag 
de terugkoppeling in het zomerreces tegemoet, zoals eerder toegezegd. 

 



 

Vanuit deze positie wil ik ook graag stilstaan bij Nij Begun. Nij Begun zal een grote 
impact hebben op onze regio. Maar laten we niet vergeten waarom dit is ontstaan. 
Omdat structureel economie boven mensen is geplaatst. De eindconclusie van de 
enquêtecommissie was dan ook ‘Groningers boven gas’.  

Ik ben blij dat de gaskraan dicht is en dat Staatsecretaris Hans Vijlbrief van D66 
veranderend beleid heeft ingezet. En toch vraag ik me af “hebben we dan niets 
geleerd van het hele gasdossier?” Want met zoutwinning gebeurt hetzelfde. 
Inwoners voelen zich niet gehoord. De grond daalt. Veel harder dan voorspeld. 
Scheuren in huizen. Inwoners met de rug tegen de muur. Nobian die van zich afwijst 
en de schuld verlegd. Onze eigen gemeente zit goed ingelezen en kundig in het 
zoutdossier. Maar advies van onze eigen gemeente wordt terzijde gelegd door het 
ministerie van economische zaken. Zout is het nieuwe gas. Laat het geen 30 jaar 
duren voordat inwoners worden gehoord.  

Laat onze zachte stemmen verenigingen tot 1 luide stem, zodat ook de 
problematieken rondom zoutwinning Den Haag bereiken. Zoutwinning wat notabene 
in Oldambt bovenop een gasbel gebeurd. Ik ben blij dat de stemmen van deze 
gemeenteraad gebundeld zijn en dat we met luide en verenigde stem onze 
teleurstelling hebben kunnen verwoorden in de motie Teleurstelling Zoutwinning in 
Oldambt. Waarbij ik graag deze motie wil voordragen die unaniem wordt ingediend. 

Spreekt uit: 

· Teleurgesteld te zijn in het lange tijdsverloop van overleg tussen Ministerie van 
Economische Zaken en de aanvrager, waardoor belanghebbenden, zoals bewoners 
van het gebied waarop de evaluatieboring betrekking heeft, nog steeds in 
onzekerheid verkeren; 

· Teleurgesteld te zijn in de afwijzende houding van de Staatssecretaris en het 
Ministerie van Economische Zaken ten aanzien van de inhoudelijke adviezen die het 
college heeft ingebracht; 

· Te betreuren dat de staatssecretaris en het Ministerie van Economische Zaken (nog 
steeds) van oordeel zijn dat er geen VVGB van de gemeenteraad vereist is, terwijl 
het college onderbouwd aangeeft dat in vergelijkbare gevallen in andere gemeenten 
wel om een VVGB van de betreffende gemeenteraden is gevraagd; 

· Dat deze motie ter kennis wordt gebracht bij de nieuwe bewindspersonen die over 
zoutwinning gaan. 

 

Dank u wel. 

Henriëtte Davelaar | namens de Fractie D66 Oldambt 


